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 PROTOKOLL 
 
 
 

 
 
 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Typ av möte: Seniorrådet 

Mötesdatum: 2018-11-22 

Närvarande: Anders Tiger, ordförande, Helene Skantze, 1:e vice ordförande, Helena 
Westerling, 2:e vice ordförande, Jan Lundberg PRO Boo Boo, Brita 
Nyman PRO Fisksätra, Christel Widén PRO Fisksätra, Irma Holmberg 
PRO Nacka, Kenneth Sjökvist PRO Saltsjöbaden, Vera-Maj Torby 
PRO Saltsjöbaden, Ola Karlsson PRO Älta, Lennart Eriksson SPF 
seniorerna Boo, Solveig Raaschou SPF seniorerna Nacka, Gun 
Pehrson SPF seniorerna Saltsjöbaden, 
Lars Tornérhielm SPF seniorerna Saltsjöbaden, Margareta Hjelmstad 
SPF seniorerna Älta, Anders Fredriksson, samverkansledare, Johanna 
Balic, sekreterare 

 
 

1.  Närvarande, se ovan. 
 

2.  Justering 
Solveig Raaschou, SPF seniorerna Nacka, utses att jämte ordförande Anders Tiger justera 
protokollet. 

3.  Godkännande av dagordning 
Seniorrådet godkänner dagordningen för sammanträdet efter följande ändring: 

• Mötespunkt 6. Utbildningskrav hemtjänstpersonal tas upp efter punkt 4. 
Information från Äldreenheten 

• Punkt 9. Övrigt tas upp efter punkt 10. Så funkar det i Nacka - gruppdiskussioner 
 
Vera-Maj Torby, PRO Saltsjöbaden, framför en synpunkt gällande utskickets sändlista. 
Seniorrådet beslutar att det i nästkommande utskick ska stå att vissa personer får kallelse 
digitalt och vissa får kallelse per post. 
 

4.  Information från Äldreenheten 
Kort info 
Ann-Sophie Holgersson berättar om seniordagen den 9 november 2018 och efterfrågar 
rådets synpunkter. Nedan följer några av de synpunkter som fördes fram:  
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• Vissa föreläsningar kan ha varit svåra för alla att förstå  
• Det var väldigt kallt i Nackasalen 
• Varför använda begreppet årsrik istället för äldre eller gammal?  
• Vad drar äldrenämnden för slutsatser av dagen?  
• Väldigt bra marknadsföring och annonsering av seniordagen 

 

5.  Utbildningskrav hemtjänstpersonal 
Ann-Sophie Holgersson informerar om utbildningskrav för hemtjänstpersonal.  
Följande synpunkter gällande detta kommer från anordnare av hemtjänst:  

• Kravet på att minst 50 % av omvårdnadspersonalen ska ha 1 400 poäng från 
vård- och omsorgsprogrammet är för högt 

• Specifik hemtjänstutbildning önskas 
• Stora rekryteringssvårigheter av undersköterskor men också personer med 

körkort 
• Personer som läst 1 400 poäng på vård- och omsorgsprogrammet saknar 

tillräckliga kunskaper för att utföra hemtjänstinsatser 
 
Nationell utmaning: 
• Rekryteringssvårigheter i hela landet 
• Socialstyrelsen utreder nationella kompetenskrav för yrket undersköterska, 

redovisas i december 2018 
• Skolverket utreder införande av undersköterskeexamen, redovisas i november 

2018 
• En utredning om reglering av yrket undersköterska, redovisas i april 2019 
• SKL och kommunal har enats om att ett vårdbiträde ska ha läst 800 poäng inom 

vård- och omsorgsprogrammet 
• IVO-tillstånd från 1 jan 2019 

 
Enhetens bedömning: 
• Det är inte möjligt att gå ifrån nationella krav på omvårdnadsutbildning genom 

att anordna en specifik hemtjänstutbildning 
 - vi kan av flera skäl inte anordna utbildning som inte följer skolverkets kursplaner  
• Tillståndsplikt IVO spetsar till krav på personalens kompetens 
 
Några synpunkter från seniorrådet: 
• Man måste se det från medborgares syn och företagen  
• Det är bra att ställa frågan; varför vill ingen bli undersköterska? Hur kan man 

göra arbetet mer attraktivt?  
Ann-Sophie Holgersson svarar att detta är en nationell fråga och det kommer att behövas 
många undersköterskor. Vi behöver fundera på hur vi löser detta i Nacka utifrån 
nationella krav.  
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6.  Befolkningsprognos 
Lotta Nordqvist informerar om rapporten ”Prognos för äldres behov av bostäder 2019-
2035”. Rapporten skickades ut till rådet innan sammanträdet.  
 
Lennart Eriksson framförde önskemål om att rådet får en redovisning om vilka kriterier 
som gäller för att få särskilt boende. Ann-Sophie Holgersson svarar att rådet kan få en 
längre dragning av vad socialtjänstlagen säger. I Nacka har enbart 9% fått avslag på 
särskilt boende vilket innebär att majoriteten får bifall till särskilt boende.  
 
På fråga från rådet om budgeten för särskilt boende kommer att bli större svarar Ann-
Sophie Holgersson att den tyvärr inte kommer att bli det då det stämmer att antalet äldre 
kommer att öka men inte andelen äldre.  
 

7.  Information från seniorrådets representant i Nestor 
Brita Nyman, en av seniorrådets representanter i Nestor, rapporterar från senaste möte. 
Bland annat fick mötesdeltagarna en inbjudan till en workshop om robotar, information 
om kartläggning om anhörigstöd, uppdrag om psykisk ohälsa samt kommande aktiviteter 
med anledning av Nestors 15-årsjubileum.  
 

8.  Sammanträdesdagar 2019 
Torsdag 21 februari, beredning måndag 4 februari 
Torsdag 25 april, beredning torsdag 4 april 
Torsdag 19 september, beredning torsdag 29 augusti 
Torsdag 21 november, beredning måndag 4 november 
 
Seniorrådet fastställer seniorrådets möte torsdagen den 21 februari 2019. På detta datum 
återkommer ett förslag på nya tider då övriga föreslagna tider inte passar alla.  
 

9.  Så funkar det i Nacka – gruppdiskussioner 
Bilaga: Diskussionsfrågor 
 
Grupperna diskuterar de olika frågeställningar och redovisar diskussionerna för rådet.  
Rådet var överens om att det var intressant och lärorikt att ha gruppdiskussioner på detta 
sätt. 

 

10.  Övrigt 
Hyreskontrakt trots låg pension?  
Denna fråga väcktes på beredningen. Anders Tiger föreslår att frågan får gå genom 
äldrenämnden som i sin tur behöver prata med hyresvärdarna.  
 
Boulebana i Boo 
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Anders Fredriksson undersöker frågan till nästa möte.  
 
Vera-Maj Torby framför, med instämmande av Brita Nyman, en synpunkt gällande 
Nacka kommuns telefonväxel som fungerade bra tills nyligen. Sedan 2017 fungerar inte 
telefonservicen. Seniorrådet beslutar att skicka minnesanteckningarna med denna 
synpunkt till kontaktcenters enhetschef Ingrid Mohlin.  
 

 
 
Vid protokollet 
 
Johanna Balic 
 
 
 
Solveig Raaschou   Anders Tiger 
SPF seniorerna Nacka   Ordförande 


